

Ивасенко Мария Александровна

Муниципальное бюджетное общеобразовательное учреждение

"Средняя общеобразовательная школа № 11"

город Чита Забайкальского края

ВНЕКЛАССНОЕ МЕРОПРИЯТИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ
ДЛЯ УЧАЩИХСЯ 5-8 КЛАССОВ
«STAR HOUR»

Данное внеклассное мероприятие на английском языке предназначено для учащихся 5-8 классов. Предложенные задания позволяют учащимся продемонстрировать результаты овладения языком и способствуют дальнейшему совершенствованию умений и навыков.

Программа проведения мероприятия:

- I. Отборочный тур (отбираются 10 человек)
- II. Тест по теме «Зарубежная литература» (7 участников)
- III. Перевод слов за определённый промежуток времени (4 участника)
- IV. Видовой ряд (2 участника)
- V. Финальный тур- расшифровать слово в схеме (определяется победитель)

Каждый участник, прошедший в следующий тур, получает «звезду». Зрителям также предлагаются различные задания в паузах и самым активным выдаются «звёзды». В качестве заданий предлагаются английские скороговорки, загадки и ребусы. По окончании игры определяется победитель, набравший наибольшее количество «звёзд».



Ход игры

I Выполнение заданий игры.

1-й тур. Отборочный.

1. What is the name of the flag of the UK? (Union Jack)
2. When was the Great Fire in London? (1666)
3. Who is the Queen of the UK? (Elizabeth II)
4. How many houses are there in the British Parliament? (There are two Houses: the House of Lords and the House of Commons)
5. Of what house of British Parliament are members elected? (Members of the House of Commons are elected)
6. What birds are called saint birds of the Tower of London? (Ravens)
7. On what river is London situated? (London is situated on the Thames)
8. What language do people speak in New Zealand? (People speak English)
9. What is the capital of the UK? (London)
10. What holiday do English people celebrate on the 14th of February? (St. Valentine`s Day)

2-й тур. Test- foreign literature.

В этом туре участвуют 7 человек. Каждому участнику выдается листок с написанными 4 фамилиями под каждой цифрой. Ведущий задаёт вопрос или произносит начало фразы, а участники подчёркивают нужную фамилию писателя.

I will read the question and you should underline the correct answer.

1. It is an English writer whose most famous novel is «Robinson Crusoe».
 - 1) D. Defoe
 - 2) J. Swift
 - 3) W. Scott
 - 4) Ch. Dickens



2. He wrote his famous novel «Oliver Twist» in 1838

1. Jack London

2. Conan Doyle

3. Jerome K. Jerome

4. Ch. Dickens

3. In this town the tourists can see the house where Shakespeare lived with his family

1. London

2. Edinburg

3. Wales

4. Stratford-on-Avon

4. «Tom Sawyer » is the famous novel written by a well-known writer

1. Jerome K. Jerome

2. B. Show

3. Mark Twain

4. Jack London

5. «Treasure Island» is an adventure story about ...looking for buried treasure

1. pirates

2. children

3. farmers

4. policemen

6. This writer began to write detective stories in 1920

1. Jack London

2. Mark Twain



3. J. Chase

4. Agatha Christie

7. «Brown Wolf» was written by this writer

1. Mark Twain

2. Th. Dreiser

3. Jack London

4. Jerome K. Jerome

3-й тур. Translate the words.

Игрокам даётся определённое время, за которое они должны перевести и написать как можно больше слов.

Caviar, curious, law, separate, permanent, sign, flute, kingdom, arrival, consist of, circus, protect, exhibition, hop, vacuum cleaner, holly, butcher, poppy, job, save, nurse, deep, baker, explorer, grocer.

4-й тур. Видовой ряд.

На большом листе группами написаны слова. Двум оставшимся участникам выдаются карточки с цифрами 0, 1, 2, 3.

If you agree with my statement you should raise the card with «0». If you disagree you should raise the card with the number of the word where I am mistaken.

1. Edinburgh, Cardiff, Dublin.

I think that all these cities are capitals of the parts of the UK. (3)

2. Snake, parrot, rabbit.

I think that they are animals. (2)

3. Believe, see, hear.

I think that all these verbs can't be used in progressive tenses. (0)

4. Pretty, beautiful, handsome.

I think that these words are synonyms. (0)



5. Complicated, convenient, appearance..

I think that there are no mistakes in these words. (0)

6. Weather, rain, forecast.

I think that all these words belong to one topic. (0)

7. Hedgehog, tiger, monkey.

I think that all these words mean animals. (0)

8. Written, sang, read.

I think that all these verbs are written in the 3d form. (2)

5-й тур. Расшифровать слово в схеме.

G A C T P A

F L O W E R

F L W O N M

If you write correct words down you will receive a word across.

Победителем становится тот игрок, который первым отгадает слово.

II. Подведение итогов игры.

